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Infallibility

Infallibility ُةصمالع

Infallibility

ومعصالم يرتَفس

1- لَلالز نةَ أمصمالع عليه‏السلام : من اُلهِم عل الإمام .

1– Imam Ali (a.s.) said, ‘He who is divinely granted infallibility is safe from error.’[Ghurar al-Hikam, no.
8469]

ـ معان الأخبار عن الإمام الاظم عن آبائه عن الإمام زين العابدين: الإمام منّا لا يونُ إ معصوماً، ولَيست2ِ
َعنه‏ِ ، فَما مسولِ الر ابني :لَه نصوصاً. فقيلم ونُ إذلكَ لا يبِها ، ول فعرفي لقَةرِ الخظاه ةُ فصمالع
َهدي إلي والإمام ،ةيامالق ومي فتَرِقانِ إلالقُرآنُ، لا ي وه‏ِ هال بله‏ِ ، وحال بلبِح معتَصالم وه :؟ فقالعصومالم
مأقْو ه لَّتدي لهإنَّ هذا القُرآنَ ي» :وجله‏ِ عزال وذلكَ قَول ، الإمام َهدي إلالقُرآنِ، والقُرآنُ ي».

2– Imam Zayn al-Abidin (a.s.) said, ‘An Imam from among us can only be infallible. Infallibility is not an
outward physical feature that can be noticed which is why it must be documented [in the Qur’an or
traditions].’ He was then asked, ‘O son of the Prophet, and what does infallible mean’ to which he
replied, ‘It refers to one who clings fast to the rope of Allah, and the rope of Allah is the Qur’an. They do
not separate from each other until the Day of Resurrection, and the Imam guides to the Qur’an and the
Qur’an guides to the Imam, which is the purport of Allah’s saying [in the Qur’an] “Verily this Qur’an
guides to what is most upright”[Qur’an 17:9].’ [Ma’ani al-Akhbar, p. 132, no. 1]

3ميعن جه‏ِ مبِال عمتَنالم وه عصومـ: الم عصومالم َعنن مع شامه ألَها سـ لَم (لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
ستَقيمم راطص إل دِيه‏ِ فقَد هبِال معتَصن يوم» :كَ وتَعاله‏ُ تَبارال ه‏ِ ، وقالال حارِمم»
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3– Imam al-Sadiq (a.s.), in reply to Hisham’s question about the meaning of infallible, said, ‘The infallible
[Imam] is prevented by Allah from all acts which Allah has prohibited, and Allah, Blessed and most High,
says “And whoever takes recourse in Allah is certainly guided to a straight path”[Qur’an
3:101].[Ibid. no. 2]

Factors that Bring About Sinlessness

ةصمالع موجِبات

4صاهن عم بِه معتَصولا ي ،هن أطاعم معصي هذِكر ه‏َ عزإنَّ ال :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول.

4– The Prophet (S) said, ‘Verily Allah, Exalted be His remembrance, protects [from sin] whoever obeys
Him, and whoever disobeys Him does not benefit from His protection.’ [al-Kafi, v. 8, p. 82, no. 39]

. ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): الاعتبار يثمر العصمة5َ

5– Imam Ali (a.s.) said, ‘Drawing lessons [from past experiences] gives rise to sinlessness.’[Ghurar al-
Hikam, no. 879]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): إنَّ التَّقوى عصمةٌ لَكَ ف حياتكَ ، وزُلف لَكَ بعدَ مماتك6َ

6– Imam Ali (a.s.) said, ‘Verily Godwariness is a protection [against sin] for you in your life, and a great
profit for you after your death.’[Ghurar al-Hikam, no. 3466]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): بِالتَّقوى قُرِنَتِ العصمة7ُ

7– Imam Ali (a.s.) said, ‘Sinlessness is fastened with Godwariness.’[Ghurar al-Hikam, no. 4316]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): الحمةُ عصمةٌ ، العصمةُ نعمة8ٌ

8– Imam Ali (a.s.) said, ‘Wisdom is sinlessness, and sinlessness is a bounty.’[Ghurar al-Hikam, no. 12]

9إل كَ ، ولا ۇصولتصمبِع الذَّنبِ إ نراسِ مالاحت إل بيللا س ، ـ: إله هناجاتم ـ ف (لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
عمل الخَيراتِ إ بِمشيىتكَ ، فيف ل بِإفادة ما أسلَفتَن فيه مشيىتَكَ ؟! وكيف ل بِالاحتراسِ من الذَّنبِ ما إن لَم
!تُدرِكن فيه عصمتُكَ؟



9– Imam Ali (a.s.) said in his intimate supplication, ‘My God, I have no way to guard myself from sin
except through Your protection, and no way to attain good deeds except by Your will. So how can I ever
benefit from that which You have preceded with Your will! And how can I ever guard myself from sins as
long as Your protection does not cover me therein!’[al-Balad al-Amin, p. 315]

10ةصمبِالع دٍ اكتَنَفَهن أحم ةين سنح ه‏ُ تَعالال ملإذا ع :(لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام .

10– Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘When Allah, most High, knows the good intention of a person, He
encompasses him with His protection from all sides.’[Bihar al-Anwar, v. 78, p. 188, no. 41]

The Infallibility of the Imam

ةُ الإمامصمع

The Infallibility of the Imam1

. ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام) ـ ف صفَة الإمام ـ: معصوماً من الزلاتِ ، مصوناً عن الفَواحشِ كلّها11

11– Imam al-Sadiq (a.s.) said, describing the Imam, ‘He is immune from committing all errors, well-
protected from all acts of indecency.’[al-Kafi, v. 1, p. 204, no. 2]

.ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): نَحن تَراجِمةُ أمرِ اله‏ِ ، نَحن قَوم معصومون12َ

12– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘We are the interpreters of Allah’s command, we are the infallible
people.’[al-Kafi, v. 1, p. 269, no. 6]

.ـ الإمام الرِضا (علَيه الّسلام): الإمام: المطَهر من الذُّنوبِ ، والمبرا عن العيوب13ِ

13– Imam Ar-Ridha’ (a.s.) said, ‘An Imam is purified from sins, immune from all flaws.’[al-Kafi, v. 1, p.
200, no. 1]

14هخُصثارِ ، يوالع لَلالخَطايا والز نم نقَد أم ، دَّدسم فَّقودٌ ميوم عصومم وفه . . . :(لامالّس لَيهع) ِضاالر ـ الإمام
هخَلق لع دَهوشاه بادِهع لع تَهجونَ حيه‏ُ بِذلكَ لال .

14– Imam Ar-Ridha’ (a.s.) said, ‘He [i.e. the Imam] is therefore infallible, divinely supported, aided, and



shielded; being immune from all mistakes, errors and lapses. Allah has endowed him that in order to
make Him His proof on the servants and His witness over creation.’[al-Kafi, v. 1, p. 203, no. 1]

1. The word ‘Imam’ in this sub-section refers specifically to the Im?ms from the Prophet’s household, from the progeny of
Imam ALI (a.s.) (ed.)
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